
JÆGERSPRIS KOMMUNE 
0 KONOMIUDVALGET

Det meddeles herved, at der afholdes øko
nomiudvalgsmøde
Mandag, den 8. august 1977, kl. 14.00 
på Jægerspris rådhus, udvalgsværelse I, 
med følgende

Budget 1978:
Gennemgang af budget for 1978
Der er udsendt bemærkninger til økonomiudvalgets 
medlemmer, budgettet kan ikke udsendes forud, idet 
datacentralen først bliver færdig med materialet 
ca. d. 5/8 1978.

li. fajéi.
Husle jefastsættelse.:

C

I henhold til vedtggelse på økonomiudvalgets møde 
a. 13/6-77 vedtog man at gennemgå de fastsatte hus
lejer i de af kommunen lejede ejendomme, man har 
lavet en oversigt til almindelig gennemgango

\
3. &
Lossepladsen, Kulhuse.

Der ønskes udvalgets stillingtagen til de videre 
dispositioner omkring driften af lossepladsen 
efter ophør af leje/kompaktor medio september.

2.8.1977: Teknisk udvalg indstiller til 
ØK-udvalget, at kontrakten for
længes til medio november d0å0

Dag og år:M andag, d . 8 . a u g u s t  1977 Blad nr. 
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Bud fret - vandf orsynin^. Tillægsbevilling. 
Hoved- og stikledninger:
Igangværende arbejder v/Kulhucvejen 327*000 
Evt* forlængelse til Kulhusvejen 23 33»000 
Uforudsete ekstraarbejder 10<>000 
Tiliægsbevilling. .............. •,. •. 370*000

Tilslutningsbidrag:
S om følge af igangværende arbejder 
på Kulhusvejen 180.000
Sgiti følge af evt. forlængelse 55*000
Ved budgetlægning for 1977 budgette
rede man med et samlet tilslutnings- 
bid?.^ på ialt kr. 250.000,-, alle
rede på miværende tidspunkt viser det 
sig, at der kun vil indgå cac 190.000, 
hvorfor der søges reguleret bevil-
lingsmæssigb ^60.000
Ti] lægsbevilling.......... ..... ... * 175*000

Udvalget beder, tage stilling til ovennævnte til
lægsbevillinger, idet det bemærkes, at nettoud
giften for Jægerspris kommune andrager 370.000 
* 175.000 - ialt kr. 195*000,-

2.8.1977: Teknisk udvalg fremsender sagen 
til ØK-udvalget med anbefaling.

Indenrigsministeriet fremsender skriv
else om regeringens igangværende arbej
de med den beskæftigelsesplan, som skal 
drøftes med de politiske partier i au
gust måned*
Med henblik herpå anmoder regeringen 
derfor kommunerne om i budgetforslagene 
for 1978 ekstraordinært at afsætte 69 kr 
pr. indbygger til særlige beskæftigelses 
fremmende foranstaltninger. 
SOCIALUDVALGET den 26*7*1977: Det anbe
fales at regeringens henstilling følges, 
således at der i budgettet for 1978 af
sættes d-29.ooo kr. til beskæftigelses
foranstaltninger mod oprindelig afsat 
26o.ooo kr.



Dag og år: Blad nr.

DET DANSKE LEJRPLADSUDVALG meddeler 1 ■/
skrivelse af 2 2. juli 19 7 7, at man på ar
bejdsudvalgsmødet i maj 1977 bar beslutte 
at forefølgende takster for sæsonen 19 7 8:
For 3-stjernede pladser som vejledende

M andag, d . 8 . a u g u s t  1977
(o . /T// JLcldj/, -
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voksen pr. døgn............. kr. 1 1 .-
barn (o- 1 2  år) .... .........- 5,5o

(Byrådet har i møde den 23/8-76 fastsat 
flg. takster for sæsonen 19 7 7i

a) sæsonplads ........ kr. 9oo,-
b) voksen person...... - 8 ,~
c) barn o- 1 2  å r ....... - 3 ,5o
d) gæstekort ........... - 2 ,- )

Kulturelt udvalg den 1/8-77:
Det indstilles til økonomiudvalget, at 
taksterne for Kulhuse Campingplads for 
sæsonen 1978 fastsættes til:

a) Sæsonplads ........  kr. l.ooo,
b) Voksen person..... - 11,-
c) Barn u/12 år .......- 5,5o
d) Gæstekort .... . - 3,-

Udvalget har fulgt Lejrpladsudvalgets vej
ledning for enkeltpersoner og for sæson
takstens vedkommende mener udvalget, at 
stigningen mindst må være de forslåede 
kr. loo,-, fordi der venter en '.udgift på 
ca. kr. 80.000,- i 1978 til udskiftning 
af tagdækningen på den gi. servicebygning

Skoven Idrætsforening, der nu har kon
stitueret sig med Alan Offersen som for-
m§nd, anmoder i skrivelse af 24/1-77 om 
et møde med kulturelt udvalg vedr. nyt 
klubområde i Kulhuse.
Kulturelt udvalg den 31/1-77:
Bestyrelsen for Skoven Idrætsforening 
indkaldes til møde med udvalget mandag 
den 14. febr. 1977 kl. 17.00 på rådhuset
Sekretariatet den 2/2-77:
Bestyrelsen indbudt ved skrivelse til 
formanden, Alan Offersen.
Kulturelt udvalg den 14/2-77:
Idrætsforeningens bestyrelse og kulturel 
udvalg blev enige om at søge gennemført 
det skitseforslag, som man i fællesskab 
har udarbejdet.
Forsamlingshusbestyrelsen.har ligeledes 
godkendt skitseforslaget.

fortsættes



f o r t s a t .
Sagen oversendes til økonomiudvalget m. 
h.t, til afklaring af spørgsmålene vedr 
åremål for arealets benyttelse, ejerfor 
hold og brugsret m.v.

ØKONOMIUDVALGET 7. 3.77: Administrationen under- 
søger sagen til næste møde.
ØKONOMIUDVALGET 12.4.1977: Man anbefaler K.U. foi 
slag.
Man anmoder tekn.forvaltning om at udarbejde et 
skitseprojekt med overslag; til forelæggelse for 
byrådet.
Kulturelt udvalg den 18/7-77:
Kommuneingeniør El. K. Larsen har til 
formanden oplyst, at afdelingen ikke ka 
påtage sig projekteringen af tilbygnin
gen på Skoven forsamlingshus.
Udvalget har besluttet at anmode sned
kermester Eigil Mehr, Hornsved, om at a 
give et tii-bud efter det foreliggende 
rids.
Opførelsen skal være tilendebragt i reg 
skabsåret 1977*
Sekretariatet den 27/7-77:
Skitseforslaget udleveret til Eigil Mehi 
der gerne ville beregne et overslag veda 
tilbygningen.
Kulturelt udvalg den 1/8-77: 
Økonomiudvalget orienteres om, at udvalg 
har anmodet snedkermester Eigil Mehr om 
udarbejde et overslag for tilbygningen.



Dag og år: Blad nr.

Vedr* manglende pasning af haver i til
knytning til lærer/lejeboliger.
her er til sekretariatet indgået klager 
over de meget ringe tilstande en del læ
rerhaver forefindes i*
Der er i lejekontrakten med de pgl. an
ført, at de har pligt til at holde haven 
pæn ryddelig, men det overholdes ikke i 
nogle tilfælde.

i - - K U .  / M andag, d . 8 . a u g u s t  1977
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Det foreslås udvalget, at de pgl« lærere 
tilskrives om forholdet og med anmodning 
om at efterleve kontraktens indhold. I 
modsat fald kan gartnerafdelingen udfø
re arbejdet for pgl.s regning ?
Graverende tilfælde:

Kulturelt udvalg den 1/8-77:
Det indstilles til økonomiudvalget, at 
der gives pgl. lærere, der er lejere af 
kommunens ejendomme, pålæg om at vedlige
holde deres haver m.v., så de til enhver 
tid fremtræder pæne og ryddelige bl.a. 
af hensyn til naboerne.

Vedr« ansættelse af halinspektør/pedel 
ved Møllegårds- og Jægersprishallen m.v* 
fra sæsonen 1977/78.
Formanden har fremsat forslag om, at der 
bør ansættes et ægtepar bl.a. af hensyn 
til kantinefunktionen i Møllegårdhallen.
Vedr, halinspektør:
Denne personalegruppe er ikke optaget i 
Landsforeningens samlemappe vedr. perso
naleforhold, hvorfor spørgsmål om ansæt
telse af en sådan skal indsendes til 
Landsforeningen, før ansættelse finder 
sted.
Vedr, pedel (fritids):
Pedelstillinger er omfattet af overens
komst mellem Kommunernes Landsforening 
og Specialarbejderforbundet i Danmark af 
17. dec. 1975.
Det drejer sig om ikke-tjenestemandsan- 
satte pedeller og skolebetjente.
Den normale arbejdstid på 4o ugentlige 
timer kan ved lokal aftale placeres på 
ugens 5 første hverdage.

fortsættes



f o r t s a t ,
P.eks, daglig mandag-fredag fra kl* 15,30 
til 23*30, der giver en daglig arbejdstid 
på 8 timer* Hvis pgl. holder 1 times spi
sepause, tæller denne ikke som arbejdstid
På lørdage samt søn- og helligdage beta
les overarbejdsbetaling efter fastsatte 
regler med 5oc/° tillæg på lørdage indtil 
kl* 12 og for den resterende del af en 
weekend og helligdage med tillæg på loo$.
Pgl* skal ikke føre tilsyn med områdets 
rengøring, idet dette arbejde varetages 
af skolebetjenten*
Irsløn efter skalatrin 8 kr. 65*234,4o 
Hvortil kommer løn for lørdage og søgne
helligdage med ca* kr. 15*714,6o
Ialt kr* ........ ......... Bo.949,-
eller en månedsløn på kr. 6.745,75
Det må være rimeligt, at der ikke ydes 
tillæg for pedelbistand for brugerne, når 
pgl. ikke skal føre tilsyn med eller lede 
rengøringsarbejdet.
Hvis der skal ansættes et ægtepar, må det 
ligeledes være rimeligt, at der ikke beta 
les løn til hustruen mod, at der ikke sva 
res forpagtningsafgift for kantine og an
dre indtægtsgivende arrangementer i hallei
Der er i regnskabsåret 1977 budgetteret 
med kr. 65*ooo til løn til en fritidspede
Kulturelt udvalg den 1/8-77:
Det indstilles med anbefaling til økonomi
udvalget, at der snarest ansættes en fri
tidspedel for aktiviteterne i Jægerspris
ballen og Møllegårdhallen.
Pgl. bør indplaceres og aflønnes efter 
den gældende pedeloverenskorast og den en
delige aflønning bør forelægges lønudval
get til godkendelse.
Pritidspedellen må være villig til at la
de sin ægtefælle varetage kantine- og 
kioskfunktion i åbningstider, der fastsæt 
tes af kulturelt udvalg i samråd med i- 
drættens repræsentanter og fritidspedel
len. Der skal ikke ske aflønning for kan
tineområdet og pgl. skal ikke svare for
pagtningsafgift for området.
Pgl. skal selv forestå den daglige rengø
ring af kantinen og de lokaler der knyt
tet til kantinen (køkken og depot m.v.).
Kulturelt udvalg anmoder om tilladelse 
til at opslå stillingen ledig omg.
Besættelsen skal besluttes af byrådet ef
ter indstillinger fra kulturelt udvalg og 
økonomiudvalget.



1 0 . &
De Danske Mejeriers Fællesorganisation 
fremsender skrivelse af 15/6-77 vedr* eta 
belring af mælkeordning i skolerne til re 
ducerede priser.
Ef’s ministerråd har i møde den 25/26. 
april 1977 vedtaget en ordning, hvorefter 
der i Danmark vil kunne sælges skolemælk 
til reducerede priser.
Ordningen omfatter i liter pr. elev af 
alm. godkendte mælkeprodukter.

uag og ar:M andag, d . 8 . a u g u s t  1977
/o. Qitk/tL&O ■ < 'c£t/
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Ef’s bidrag til ordningen kan max. beløbe 
sig til 7o,6;øre pr. kg og under forudsæt
ning af, at kommunen bidrager med mindst 
halvdelen af EF-bidraget eller 35,3 øre 
pr. kg mælk.
Ved evt. etablering af ordningen skal kom
munens bidrag for looo elever mindst være 
pr, skoleår
25o kg mælk a ’ 35,3 øre i 2oo skoledage 
svarende til kr. 17.65o,-.
Ved modtagelse af EF-tilskud og mindste- 
bidrag fra kommunen vil i liter sødmælk 
kunne sælges til eleverne for 5o øre.
Hvis kommunen bevilger samme tilskud som 
EF, vil i liter sødmælk kunne sælges til 
eleverne for 35 øre.
Hvis mælken skal kunne sælges til elever
ne for 35 ør for i liter, vil det kommuna
le tilskud beløbe sig til 35.3oo for et 
skoleår, hvor looo elever modtager mælk i 
2oo skoledage.
Kulturelt udvalg den 18/7-77:
Det indstilles til økonomiudvalget med 
anbefaling, at der bevilges de fornødne 
penge til etablering af en permanent mæl
keordning ved kommunens skoler og til de 
lavest mulige priser.
Sekretariatet den 27/7-77:
Modtaget suppl. skrivelse fra Kommunernes 
Landsforening, der bekræfter tilbuddet 
fra Mejeriernes Fællesorganisation.
Sekretariatet den 1/8-77:
Modtaget Landbrugsministeriets vejledning 
om EF-tilskud til skolernælk, der træder i 
kraft den 1. august 1977.
Sekretariatet den 2/8-77:
Mejeribestyrer Bjerg, Mejeriet ”Hedelykke' 
har i dag telefonisk bekræftet, at mejeri
et vil levere de fornødne kuponer til ord
ningens gennemførelse.
Han oplyser, at købsprisen for i liter 
sødmælk i karton er kr. o, 74.



11-1 \
£ jendomme]

der bebor ovennævnte ejendom 
der ejes af kommunen, forespørger om de kan købe 
ejendommen, og i givet fald under hvilke betingel
ser

Fa: Olf Stadsing fremsender tilbud (for
slag) af 25 maj 1977 vedr«, daglig 
rengøring af skelens afsnit C.
Forslaget omfatter anskaffelse af et 
antal rengøringsmaskiner til kr. ca. 
55*ooo,~, der skulle medføre nedsæt
telse af de daglige arbejdstimer rnec 
ca. 25 lo.

Kulturelt udvalg den 6/6-77:
Forslaget samt grundplan over skolens 
afsnit G tilsendt Kvindeligt Arbejderfoi 
bund med anmodning om en udtalelse og 
forhandling ang. beregning; af daglige 
antal arbejdstimer.
Udvalget har truffet den principielle 
beslutning, at man fortsat vil anbefale 
manuel rengøring og ikke overgang til 
"maskinpark".
Kulturelt udvalg den 25/7-77:
Opmåling og forhandling med Kvindeligt 
Arbejderforbund foretaget på skolen.
Møllegårdhallens brutto^rengøringsarea- 
ler udgør ca. 2.552,3 m. , der fordeles
således:

pTil daglig rengøring 1.79o ra
+ arealer til ugenti. reng.
(151,5 nr div. 5) 3o,3 -

pIalt daglig rengøring lig20j.2_.m_
Halinspektøren renholder 314,6 -
Skolebetjenten - 3o,2 -
Idrætsforeningen - 266,o -
Brutto ialt .............  2.552,3 m2
Udvalget indstiller til økonomiudvalget, 
at der bevilges 2o daglige rengørings
timer til de daglige rengøringsområder, 
der kan bestrides af f.eks. 4 reng.ass. 
a ’ 3 tira. + 2 a ‘ 4 tim. ialt_2o_timeriL
Kvindeligt Arbejderforbund og tillidsda
men har godkendt forslaget.



13. BL.
socialforvaltningen, ansøgeAssistent

om afsked fra sin stilling ved Jægerspris kommune 
pr, 3o/9 1977, idet han har fået stilling ved Søn
derborg kommune pr. l/lo 1977»

14. ri ,/UylA^

Strandkærgård Grundejerforening:
Grundejerforeningen forespørger om man kan låne 
kr, 60.000 ,-  af kloakfonden til brug for delvis 
finansciering af asfaltering af grundejerforeninger 
veje Lille Strandvej og Koralvej.

15. au
Klinisk psykolog ved skolepsykologisk 
kontor, Finn Westh, ansøger i skrivelse 
af 29« juni 1977 (modtaget på rådhuset 
den 4. juli d.å.) om sin afsked fra 
skolepsykologordningen for Skibby og 
Jægerspris kommuner pr. 1. aug. 1977.
Kulturelt udvalg den 18/7^77:
Godkendt.
Udvalget og Fællesstyrelsen er bekendt 
med, at Finn Y/esth har fået ansættelse i 
Roskilde kommune.
Fællesstyrelsen har i budgetmødet den 
15. juni d.å. besluttet, at stillingen 
opslås ledig.

is. K m .

Vedr. lejrchef 
K^lhuse Campingplads.
Samtlige spørgsmål fra sidste udvalgsmø
de er afklaret - tilbage står kun at tage 
stilling til, i hvilken periode uden for 
campingsæsonen lejrchefen må tage arbejde 
andet sted.

v a g  og ar:M andag, d . 8 . a u g u s t  1977
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Der er ansøgt om beskæftigelse under tek
nisk forvaltning (teknisk udvalg).
Kulturelt udvalg den 21/6.77:
Spørgsmålet om lejrchefens arbejde uden 
for campingpladsen og uden for sæsonen 
genoptages på budgetmødet den 1$. juli 77
En ændring af grundlønnen og fremtidig dy; 
tidsregulering er fremsat som en mulig 
løsning og sammenholdt med arbejde uden 
for campingpladsens åbningstidsrum.

fortsættes......



f o r t s a t .
Kulturelt udvalg den 18/7-77:
Det indstilles med anbefaling til økono
miudvalget, at lejrchefen med virkning fi 
1. jan. 1977 aflønnes med den budgettered 
løn.
Der er i 1977 budgetteret med kr. 36.000 
eller en månedsløn på kr. 3 .ooo,-. Pgl, 
får udbetalt kr. 2 .1 oo,~.
Det indstilles endvidere, at lønnen for 
fremtiden dyrtidsreguleres i lighed med 
andre lønområder.
Udvalgets positive holdning til spørgsmå
let har sin baggrund i, at sæsonen 1976 
er afviklet på fuldt tilfredsstillende må 
de og at indeværende sæson tegner endnu 
bedre. Jægerspris kommune har aldrig haft 
så store indtægter fra campingpladsen, 
som tilfældet er nu.
Det indstilles sluttelig, at der gives 
lejrchefen tilladelse til tage arbejde 
ved kommunens vejvæsen (materielgården) 
i perioden fra 1 . spt. til 1 . maj hvert å

17.

Vedr, forslag til dispositionsplan for 
etablering af træningsbaner rn.v. ved de 
nyerhvervede arealer ved Sogneskolen/ 
Møllegårdskolen,
Kulturelt udvalg den 28/3-77:
Der udarbejdes et udkast, idet man anmo
der arbejdsudvalget for udendørsfacilite
ter og baneanlæg

Karl Johansen
Hartvig Pedersen
Freddie Nielsen
Freddy Pederse.% idrætsunionen
Preben Carlsen, JIK fodbold,

om at deltage i udarbejdelsen.
Kulturelt udvalg den 18/4-77:
Det anbefales, at det ovenfor anførte ar
bejdsudvalg inddrages i planlægningen fo: 
de nye baneanlæg ved Sogneskolen/Mølle- 
gårdskolen,
Arbejdsudvalgets sammensætning fremsende: 
til efterretning for skolebyggeudvalget.
S i: o 1 e b y g g e u d valget den 21/4-77: 
Arbejdsudvalgets nye sammensætning godk. 
Kulturelt udvalg den 2/5-77:
Poul Madsen valgt til formand for arbejd: 
udvalget,

fortsættes



fortsat.
Kulturelt udvalg den 18/7-77:
Økonomiudvalget ansøges om bevilling til 
ekspertbistand ved byplanarkitekt Sv• Al
lan Jensen til udarbejdelse af forslag til 
dispositioner for arealerne,
l)et indstilles endvidere til økonomiudval
get og byrådet, at der foi* regnskabsåret^ 
1978 budgetteres med kr. 5oo.ooo,- til på
begyndelse af de nye baneanlæg.
Arbejdsudvalget tager en drøftelse med i- 
drættens repræsentanter forud for byplan
arkitektens medvirken.

Dag og år:

Mandag, d. 8. august 1977
Biad nr. 
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18.

Låntagning og investeringsrammer i 1978 
Indenrigsministeriet fremsender skr. af 4/8 1977 
vedr. ophævelse af kommunernes investeringsrammer 
amt kommunernes låntagning i 1978.

19. n .

Sag vedr. Skelforretning af 7/6 1977 vedr, skellet 
mellem matr. nr. 9 o og matr. nr« 9 dv Neder-Draaby.

Kommunen har modtaget stævning i ovennævnte sag. 
Sagen foretages tirsdag d. 23. august 1977 kl. lo,00 
ved Frederikssund ret.
Lrs. Overbeck er tilsagt til møde med øonomiudvalget. 
fer nærmere drøftelse af sagen.

20.
Vedr, matr. nr« 2 a7, Over-Draaby,
Den af byrådet godkendte køber \ med
deler, at købet af grunden var til brug for sønnen 

og anmoder om godkendelse heraf.

/f • / U

fy.



21.
TAVSHEDSPLIGT 
Vedr« ejendommene matr. nr« 3 a> 5 b og 4 c 
Gerlev by og sogn.
I henhold til lov om tilbudspligt forespørger 
advokat Leif Erlandsen om kommunen har interesse 
køb af ovennævnte ejendom på vilkår som nævnt i 
skr. af Ao august 1977 vedlagt slutseddel.

22. G
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Kommunernes landsforening anmoder 1 skr. af 28/7-7' 
om byrådets tiltrædelse af tillæg af juli 1977 t.il 
pensionsregulativ for kommuner uden for hovedstads
området., således:.
"Byrådet har på sit møde den ............. .1977 be
sluttet, at pensionsregulativ for kommuner uden fc 
hovedstadsområdet af september 197° som ændret vec 
Tillæg af februar 1974 og tillæg af maj 1975 ændre 
i overenstemmelse med tillæg af juli 1977 til pen--
sionsregulativ for 
området."

23.

kommuner uden for hovedstads-

i
socialforvaltningen, 

søger om deltagelse i et af socialsty
relsen tilrettelagt kursus i dagene 
den 12. - 16. september 1977 om civil
retlige emner.
Socialstyrelsen afholder kursusafgift o 
der søges om tjenestefrihed samt kørsel 
godtgørelse og diæter.
SOCIALINSPEKTØREN anbefaler.





25.
Fornyet behandling af skr. fra C. E. Korvéll, 
vedr, en eventuel ændring af arbejdsopgaver m.v, 
bilagt skr, modtaget d, 8/8-77 som suppl, til 
førstnævnte skr.
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